
 

 

PROTOKÓŁ NR XVII/2020 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 26 lutego 2020 r. 

W sesji wzięli udział: 

 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

 Wójt Gminy – Iwona Warkocka 

 Zastępca Wójta Gminy – Agnieszka Żukowska 

 Mecenas – Anna Soja 

 Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej – Izabela Krawczyk 

 Dyrektor Zespołu Szkół w Gogolewie – Justyna Kośla 

 Dyrektor Zespołu Szkół w Motarzynie – Gabriel Konkel 

 Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 

 Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Anna Kurzawa-Gerczak 

 Członek Zarządu Powiatu Słupskiego – Marcin Kowalczyk 

 Członek Zarządu Powiatu Słupskiego – Grzegorz Grabowski 

 Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Dębnicy Kaszubskiej – Karolina Rączka 

 Gospodarz Ochotniczej Straży Pożarnej w Dębnicy Kaszubskiej – Robert Karwacki 

 Sołtys Sołectwa Motarzyno – Urszula Rączka 

 Sołtys Sołectwa Grabin – Bożena Pawlak 

Radny nieobecny: Olech Marcin 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

4.1 podjęcia współdziałania i utworzenia partnerstwa na rzecz wspólnej realizacji projektu 

pn. „Społeczni do Potęgi” w ramach Działania 6.2 Usługi społeczne, Poddziałania 6.2.2 

Rozwój Usług Społecznych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Pomorskiego na lata 2014-2020, 

4.2 podjęcia współdziałania i utworzenia partnerstwa na rzecz wspólnej realizacji projektu 

pn. „Srebrna Sieć II” w ramach Działania 6.2 Usługi społeczne, Poddziałania 6.2.2 

Rozwój Usług Społecznych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Pomorskiego na lata 2014-2020, 

4.3 zmieniająca uchwałę nr XIII/87/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

30 października 2019 r. oraz uchwałę nr XV/120/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 30 grudnia 2019 r., 

4.4 zmieniająca uchwałę nr XIII/88/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

30 października 2019 r. w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla 

Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 



 

 

4.5 zmieniająca uchwałę nr XIII/90/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

30 października 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu 

oraz uchwałę nr XIV/112/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 27 listopada 

2019 r., 

4.6 uchylenia uchwały nr XVI/123/2020 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 stycznia 

2020 r. w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez 

podmioty, o których mowa w art. 70a ust. 9a ustawy - Karta Nauczyciela oraz ustalenia 

form i specjalności kształcenia objętych dofinansowaniem w 2020 r., 

4.7 ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie 

Gminy Dębnica Kaszubska, 

4.8 zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2020 rok, 

5. Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

7. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

8.1 Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

8.2 Komisji Rewizyjnej, 

8.3 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

8.4 Komisji Spraw Społecznych. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

Ad. 1-2 

Sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof 

Badowski. Otwarcia dokonał o godzinie 10:37 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica 

Kaszubska. Przywitał pracowników urzędu, przybyłych gości oraz Radnych Rady Gminy. Na 

podstawie listy obecności stwierdził, że nieobecny jest jeden Radnych i ogłosił, że obrady są 

prawomocne. Przewodniczący Rady przystąpił do zatwierdzenia porządku obrad. Zadał pytanie 

czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi do porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń 

poinformował, że na sesji będzie obowiązywał porządek obrad przedstawiony Radnym. 

Następnie przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do zatwierdzenia 

protokołu z poprzedniej sesji i zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do 

protokołu? W związku z brakiem uwag oświadczył, że protokół obowiązuje w brzmieniu 

uprzednio przesłanym. 

Ad. 4-4.1 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

podjęcia współdziałania i utworzenia partnerstwa na rzecz wspólnej realizacji projektu 

pn. „Społeczni do Potęgi” w ramach Działania 6.2 Usługi społeczne, Poddziałania 6.2.2 Rozwój 

Usług Społecznych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 

2014-2020 /stanowiącego załącznik nr 1 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach 



 

 

wspólnych projekt uchwały był opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady 

zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? 

W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XVII/129/2020 i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu/ 

Ad. 4.2 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

podjęcia współdziałania i utworzenia partnerstwa na rzecz wspólnej realizacji projektu 

pn. „Srebrna Sieć II” w ramach Działania 6.2 Usługi społeczne, Poddziałania 6.2.2 Rozwój Usług 

Społecznych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-

2020 /stanowiącego załącznik nr 4 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach wspólnych 

projekt uchwały był opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie 

czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XVII/130/2020 i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu/ 

Ad. 4.3  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę nr XIII/87/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30 października 2019 r. oraz 

uchwałę nr XV/120/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30 grudnia 2019 r. 

/stanowiącego załącznik nr 7 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach wspólnych projekt 

uchwały był opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś 

z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XVII/131/2020 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

Ad. 4.4  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały 

zmieniającego uchwałę nr XIII/88/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30 października 



 

 

2019 r. w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla Radnych Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 10 do protokołu/. Poinformował, że na 

komisjach wspólnych projekt uchwały był opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do 

projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XVII/132/2020 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 

Ad. 4.5 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały 

zmieniającego uchwałę nr XIII/90/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30 października 

2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu oraz uchwałę 

nr XIV/112/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 27 listopada 2019 r. /stanowiącego 

załącznik nr 13 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach wspólnych projekt uchwały był 

opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń 

przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XVII/133/2020 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu/ 

Ad. 4.6  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

uchylenia uchwały nr XVI/123/2020 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 stycznia 2020 r. 

w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez podmioty, o których 

mowa w art. 70a ust. 3a ustawy - Karta Nauczyciela oraz ustalenia form i specjalności kształcenia 

objętych dofinansowaniem w 2020 r. /stanowiącego załącznik nr 16 do protokołu/. 

Poinformował, że na komisjach wspólnych projekt uchwały był opiniowany i uzyskał opinię 

pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania 

bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XVII/134/2020 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu/ 



 

 

Radny P. Paczesny zauważył, że w tytule uchwały mowa jest o art. 70a ust. 3a, a Radni mają 

zapis „art. 70a ust. 9a”, więc nastąpiła jakaś pomyłka. 

Przewodniczący Rady K. Badowski oświadczył, że należy to zweryfikować i ewentualnie 

jeszcze raz przegłosować treść uchwały. 

Mecenas A. Soja poinformowała, że uchwała zawiera poprawne zapisy. 

W związku z brakiem konieczności powtórnego głosowania Przewodniczący Rady przeszedł do 

kolejnego projektu uchwały. 

Ad. 4.7  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy 

Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 19 do protokołu/. Poinformował, że na 

komisjach wspólnych projekt uchwały był opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do 

projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XVII/135/2020 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu/ 

Ad. 4.8  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2020 rok /stanowiącego załącznik nr 22 do 

protokołu/. Poinformował, że na komisjach wspólnych projekt uchwały był opiniowany 

i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń poprosił 

Wiceprzewodniczącego o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej /stanowiącej 

załącznik nr 23 do protokołu/. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 14, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XVII/136/2020 i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu/ 

Ad. 5  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do Planu zbywania nieruchomości 

na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 26 do protokołu/. 

Poinformował, że Plan uzyskał pozytywną opinię. Następnie zadał pytanie czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jakieś pytania do planu? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 



 

 

W wyniku głosowania plan został przyjęty w stosunku /za: 14, przeciw: 0, 

wstrzymało się: 0. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu/ 

Ad. 6  

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem 

z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiące załącznik nr 28 do 

protokołu/ przytoczyła Wójt Gminy I. Warkocka. 

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 7 

Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 29 do protokołu/ 

przedstawiła Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska. 

Radny P. Paczesny nawiązując do sprawozdania z działalności poprosił o uszczegółowienie 

zakresu prac przy ul. Podgórnej i ul. Kamiennej. Zwrócił uwagę, że jeden z mieszkańców ma 

w tych okolicach wyjazd z posesji. Zadał pytanie czy nie będzie to kolidowało z inwestycją? 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że zagospodarowanie terenu będzie w kształcie 

trójkąta i nie będzie to kolidowało z wyjazdem. Docelowo nasadzenia mają być uzupełniane 

i powiększane. Na pozostałej części będzie trawnik. Kiedyś w wieściach gminnych pojawiła się 

informacja, że w Dębnicy Kaszubskiej swego czasu było mnóstwo głogów, które przepięknie 

kwitły na wiosnę. Kiedy były wycinane głogi przy byłej czerwonej szkole wywołało to apel 

mieszkańców o zaprzestanie wycinki. Nowe drzewa zostały nasadzone. Głóg nie jest żywotnym 

drzewem. Do tej pory posadzono około 100 głogów wzdłuż ul. ks. Antoniego Kani. Ten 

drzewostan będzie odtworzony. 

Ad. 8-8.1  

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Radny I. Ziółkowski poinformował, że 

komisja spotkała się jednokrotnie, podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady 

Gminy. Zgodnie z planem pracy, komisja powinna spotkać się w lutym w celu analizy budżetu 

i wpływu  powstałych zaległości podatkowych mieszkańców gminy i umorzeń tych podatków. 

Przesunięcie posiedzenia związane jest z ilością pracy jaka była do wykonania w związku 

z wyliczeniem wymiaru podatku dla mieszkańców na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego sprawozdania.  

Ad. 8.2  

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady R. Cech poinformował, że komisja 

spotkała się podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy, na którym 

zapoznano się z sytuacją Zakładu Gospodarki Komunalnej. Następnie komisja spotkała się 

w dniu 24 lutego 2020 r. w sprawie pisma otrzymanego z Kępic, dotyczącego Pani Prezes 



 

 

Zakładu Gospodarki Komunalnej. W najbliższym czasie komisja wystąpi z pismami, w celu 

uzyskania dodatkowych informacji. Po ich otrzymaniu sprawa zostanie przedstawiona całej 

Radzie Gminy. 

Radny B. Tutak poinformował, że komisję zaniepokoił fakt braku otrzymania uchwały przez 

Panią Prezes odwołującej ze stanowiska skarbnika Gminy Kępice, stąd też podjęto działania 

sprawdzające.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego sprawozdania.  

Ad. 8.3 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny W. Leśniewski poinformował, 

że komisja spotkała się podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy. 

Dodatkowo przedstawił ze sprowadzaniem z działalności komisji za 2019 rok /stanowiącym 

załącznik nr 30 do protokołu/, gdyż na styczniowej sesji nie było ono prezentowane. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad. 

Ad. 8.4 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Radny M. Szerlowski poinformował, że 

komisja spotkała się podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji Rady Gminy, podczas 

którego Radni zostali zapoznani z obecną sytuacją Zakładu Gospodarki Komunalnej i planami 

rozwoju spółki. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego sprawozdania.  

Ad. 9  

Przewodniczący Rady K. Badowski otworzył dyskusję przy punkcie „wolne wnioski 

i informacje”. 

Radny W. Leśniewski poinformował, że na ul. Zieloną spływa woda z drogi wojewódzkiej 

i zbierają się ogromne zastoje wodne. Fakt ten zauważono po remoncie drogi wojewódzkiej. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że ta sytuacja jest znana urzędowi. Po oddaniu 

inwestycji remontu drogi wojewódzkiej pojawił się ten problem. Urząd uważa, że jest problem 

Zarządu Dróg Wojewódzkich. Czekamy na odpowiedź. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski poinformował, że na wjazdach do miejscowości 

Dębnica Kaszubska, przy wysepkach spowalniających ruch powoli zaczyna pękać asfalt. 

Prawdopodobnie ma to związek z nadmierną prędkością samochodów ciężarowych, które 

zahaczają o pobocze. Należy na to zwrócić uwagę Zarządowi Dróg Wojewódzkich i być może 

dodatkowo utwardzić pobocze. 



 

 

Radny P. Paczesny złożył pisemną interpelację, z którą zapoznał pozostałych Radnych. 

Otrzymał odpowiedź z Ministerstwa dotyczącą kwestii dopłaty do systemu gospodarowania 

odpadami z budżetu gminy. Zauważył, że w poprzednim roku rozpatrywano możliwość zakupu 

2 śmieciarek na potrzeby wywozu odpadów z gminy za pośrednictwem spółki, niestety temat 

ucichł. Czy pomysł został zaniechany? Według Radnego był dobry i w końcu byłaby konkurencja 

dla monopolu narzucającego wygórowane ceny. 

Prezes ZGK A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że pomysł nie upadł. W zeszłym roku 

zmieniły się przepisy dotyczące gospodarki odpadami i wzrosła częstotliwość wywozu odpadów, 

w związku z tym spółka nie poradziłaby sobie z zapewnieniem wywozu odpadów z całej gminy. 

Radny P. Paczesny oświadczył, że o planach spółki zawartych w wieloletnim planie 

modernizacji nie ma zapisów dotyczących przejęcia obsługi wywozu śmieci. 

Prezes ZGK A. Kurzawa-Gerczak odpowiedziała, że jak Radny słusznie zauważył, plan 

dotyczy rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących 

w posiadaniu ZGK. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił uwagę, że nowe sprzęty dużo kosztują i są drogie 

w utrzymaniu, ze względu na serwis. Być może warto zrobić rozeznanie rynku wtórnego. 

Radny M. Batóg zauważył, że Gmina Słupsk realizuje odbiór odpadów za pośrednictwem 

swojej spółki. Można podpatrzeć ich rozwiązania i wykorzystać je w naszej gminie. 

Prezes ZGK A. Kurzawa-Gerczak oznajmiła, że spółka Gminy Słupsk częściowo realizuje 

zadanie. Woleli nie ryzykować i nie przejmować całego obowiązku w przypadku braku 

doświadczenia, dlatego podzielili zadanie tak, aby móc się wdrażać w jego wykonanie. 

Radny B. Tutak poprosił o zamieszczenie zaległych protokołów z komisji wspólnych na BIP, 

gdyż ostatni zamieszony jest z października. Poprosił o szczegółowe odpowiedzi na pismo, które 

zostanie skierowane do Pani Wójt w sprawie Pani Prezes ZGK. 

Radny P. Paczesny zapytał do kiedy będą sporządzone analizy dotyczące możliwości organizacji 

wywozu odpadów z gminy własnym transportem? Radny chciałby poznać temat, aby  nie zwlekać 

zbyt długo z wprowadzeniem systemu. Chciałby usłyszeć, że w przeciągu pół roku będzie się 

w stanie przygotować do obsługi. 

/Radny Bartłomiej Tutak opuścił posiedzenie/ 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że aby mieć miarodajne informacje, należy poczekać. 

Trwają prace komisji sejmowej, która rozważa zmianę częstotliwości odbierania odpadów. 

Dopóki prawo nie będzie ustanowione, ciężko jest rozpatrywać ułożenie harmonogramu. System 

funkcjonuje dopiero od dwóch miesięcy. Z GPS-ów zamontowanych na samochodach 

odbierających odpady uzyska się informacje z jakich terenów konieczny był wywóz odpadów 

biodegradowalnych, gdzie zwiększona częstotliwość przyniosła największe ilości odpadów. Wtedy 

będą rzeczywiste dane, kiedy był wykonywany dwukrotny wywóz odpadów. Na razie ZGK 



 

 

pracuje nad uszczelnieniem systemu wodnego. W przeciągu kwartału powinno się wyjaśnić, 

w którą stronę pójdą zmiany.  

Radna B. Sowińska zadała pytanie czy wiadomo kiedy zostanie zrealizowana budowa chodnika 

przy drodze powiatowej? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że urząd nie otrzymał żadnych konkretów ze strony 

Zarządu Dróg Powiatowych. 

Radny W. Leśniewski przypomniał, że w zeszłym roku było składane pismo z prośbą o zmianę 

kursów PKS, aby dostosować je bardziej do potrzeb mieszkańców. Do tej pory nie otrzymano 

żadnej odpowiedzi. Zebrano 150 podpisów pod pismem. Poprosił o udzielenie krótkiej 

odpowiedzi w tym temacie. 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że pismo zostało przekazane do PKS-u, gdyż to oni 

zarządzają kursami autobusów, to pismo nie dotyczy urzędu. Urząd zwróci się z prośbą 

o przekazanie pisma z odpowiedzią dla mieszkańców.  

Radny W. Leśniewski poprosił o rozszerzenie informacji dotyczącej zagospodarowania terenu 

przy budynku urzędu gminy. Zwrócił się również z prośbą o rozważenie możliwości 

zagospodarowania parkingu pomiędzy piekarnią i urzędem gminy, gdzie miałby być realizowany 

projekt, tak aby położyć płyty kratkowe. Przy organizowanych sesjach czy komisjach często 

brakuje miejsc postojowych. Dodatkowo ludzie zwracają uwagę na zaparkowane samochody 

przez pracowników OPS-u na parkingu przy OPS-ie i ośrodku zdrowia. Bywają sytuacje, 

w których klienci nie mają jak zaparkować swoich samochodów. Koło kościoła również 

występuje ten problem, dlatego może przy zagospodarowaniu terenu warto pomyśleć 

o położeniu kilku płyt. Przy kościele często brakuje miejsc. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że w planach przy urzędzie jest teren do 

oczyszczenia, aby mieszkańcy mogli z niego korzystać w ruchu pieszym. Nie można projektu 

podzielić na etapy. Projekt należy uzgodnić z Wodami Polskimi, gdyż w pobliżu znajduje się ciek 

wodny i jest to teren ochrony środowiska. Nie można przeznaczyć środków czy resztek 

budowlanych na bieżące utrzymanie, na utwardzenie przejścia. Dopóki nie będzie uzgodniony 

projekt, nie będzie można ruszać z pracami oczyszczającymi teren. Budimex jeszcze nie uprzątnął 

terenu za OPS-em, stąd też kilka miejsc parkingowych odchodzi. Pracownicy mogą parkować na 

parkingu wewnętrznym. Parking przed budynkiem jest dla klientów OPS-u, policji i ośrodka 

zdrowia. Jeżeli chodzi o teren przy skrzyżowaniu, to nie można po prostu położyć płyt i zrobić 

dodatkowych miejsc parkingowych. Na to trzeba mieć uzgodnienia i projekt. Nie ma problemu, 

aby podczas uroczystości korzystać z parkingu przy cmentarzu. Jest to taka sama odległość do 

pokonania, jak w przypadku parkingu przy skrzyżowaniu ulic. Obecny parking przy urzędzie 

wystarcza na codzienne potrzeby mieszkańców załatwiających sprawy. Poza dniami, kiedy 

organizowana jest sesja lub komisje wspólne parking nie jest zapełniony. Bardzo dobrze 

sprawdza się parking przed wejściem do urzędu gminy. Zwykle mieszkańcy z niego korzystający, 

nie stoją dłużej niż kilka, kilkanaście minut. Pracownicy korzystają z parkingu zlokalizowanym 

przy ul. Tulipanowej, a nawet z parkingu przy Biedronce. Nikt z tego powodu nie robi 

problemów. Realizacja ternu nie będzie finansowana z budżetu gminy, będziemy czekać na 



 

 

dofinansowanie. Należy też pamiętać, że to nie będzie sam parking, tylko utwardzone miejsce 

rekreacyjne z miejscami postojowymi. W innym wypadku należałoby załatwić mnóstwo 

formalności. Nie ma możliwości utworzenie tylko parkingu, ze względu na ciek wodny. 

Radny R. Cech zwrócił się do Radnych Powiatowych z informacją, iż na zjeździe 

z ul. Skarszewskiej są dziury, które należy załatać. 

Członek Zarządu Powiatu G. Grabowski oświadczył, że do maja dziury zostaną załatane. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił uwagę, że w uchwale dofinansowującej budowę 

przydomowych oczyszczalni ścieków widnieje zapis, iż dofinansowanie może zostać przyznane 

w wysokości 50% kosztów, jednak nie więcej iż 3000 tys. zł.  Od tamtego czasu przepisy się 

zmieniły, koszty załatwienia wszystkich formalności m.in. operatu finansowego wzrosły, więc być 

może warto będzie rozważyć zwiększenie puli dofinansowania przeznaczonej dla jednego 

mieszkańca. Chciałby, aby pula na jednego mieszkańca była zwiększona do 4-4,5 tys. zł. Takie 

dofinansowanie powinno wystarczyć. 

Zastępca Wójta A. Żukowska poinformowała, że pula przeznaczona na dofinansowanie nie 

jest wykorzystywana, dlatego można rozważyć zwiększenie środków na poszczególnych 

wnioskodawców. 

Radny P. Paczesny zauważył, że skoro nie są wykorzystywane środki, to inwestycja dla 

mieszkańców jest zbyt droga. Zaproponował, aby mieszkańcy mieli przyznane dofinansowanie 

w wysokości 5 tys. zł, bez innych warunków. 

Przewodniczący Rady K. Badowski oświadczył, że temat jest do przedyskutowania na 

komisjach wspólnych. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski odniósł się do rozmowy o parkingach informując, 

że zauważył stojące samochody na parkingu przy OPS-ie przez cały dzień. Często bywa tak, że 

ludzie dojeżdżają do Dębnicy Kaszubskiej, a następnie przesiadają się do samochodów jadących 

dalej. Takich samochodów jest 7-8. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że warto rozważyć czasowe ograniczenie 

postoju np. nie dłużej niż 4 godziny. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos? W związku z brakiem chętnych przekazał głos Prezesowi 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Dębnicy Kaszubskiej Karolinie Rączce. 

Prezes OSP Dębnica Kaszubska K. Rączka poinformowała, że obecność strażaków na sesji 

spowodowana jest faktem, że od zdarzenie, które miało miejsce w miejscowości Krzywań w dniu 

16 lutego jednostka zostaje pomawiana przez Radną Jadwigę Lejczak o to, że na akcję przyjechała 

bez wody. Podczas akcji poprosiła o podejście do samochodu i sprawdzenie stanu zbiornika 

z wodą. Radna nie chciała tego zrobić. Prezes miała nadzieję, że taka informacja wystarczyła, aby 

nie pomawiać jednostki w ten sposób. Rozczarowała się jednak, gdyż w poniedziałek będąc 

w urzędzie gminy dowiedziała się, że Pani Radna była w urzędzie, w celu przekazania informacji 

o tym, że jednostka przyjechała bez wody. Zadała pytanie czy to jest prawda?  



 

 

Radna J. Lejczak odpowiedziała, że była u Pani Wójt dowiedzieć się co będzie działo się 

z pogorzelcami. Powiedziała również, że jednostka z Dębnicy Kaszubskiej i w pierwszej 

kolejności szukali dostępu do wody. O potwierdzenie tego poprosiła Panią Wójt. 

Wójt Gminy I. Warkocka potwierdzała obecność Radnej na spotkaniu i dodała, że zadała 

pytanie czy jednostka była bez wody. 

Radna J. Lejczak odpowiedziała, że tego nie wiedziała. 

Prezes OSP Dębnica Kaszubska K. Rączka podniosła, że mieszkańcy tego okręgu 

potwierdzają, iż takie słowa padły ze strony Radnej, że jednostka przyjechała bez wody. Sama 

osobiście stała za Radną i słyszała jak było to rozpowiadane zgromadzonym ludziom. Mąż 

pracownicy z OPS-u przekazał swoje dane osobowe, na wypadek gdyby pomówienia się nie 

skończyły i trzeba było wystąpić na drogę sądową. Jednostka zorganizowała posiedzenie zarządu, 

na którym postanowiono, że w przypadku braku zamieszczenia przeprosin w prasie lokalnej, jaką 

są „Wieści Gminne” oraz zamieszczenia przeprosin na stronie internetowej gminy, z tego 

względu, że jest Radną i jeżeli ktoś z Nią rozmawia, to ma autorytet, lub powinna go mieć. Takie 

informacje są przekazywane dalej. Strażak OSP po stawieniu się na sygnał do akcji jest 

funkcjonariuszem publicznym. Radny Krycki może to potwierdzić, też jest strażakiem. 

Naruszenie nietykalności funkcjonariusza publicznego na służbie jest karalne. 

Radna J. Lejczak zadała pytanie czy Radna naruszyła nietykalność strażaczki? Nawet nie 

dotknęła tej Pani. 

Prezes OSP Dębnica Kaszubska K. Rączka potwierdziła. Miało to miejsce podczas prośby 

o opuszczenie strefy zagrożonej. Naruszenie nietykalności jest karalne, a samochód z OSP 

Kusowo posiada wideo rejestrator. 

Radna J. Lejczak oznajmiła, że dobrze, że OSP Kursowo ma wideo rejestrator, przyjechało 

porządnie przygotowane. 

Prezes OSP Dębnica Kaszubska K. Rączka oświadczyła, że jednostka również przyjechała 

dobrze przygotowana, przyjechała z wodą i dostała polecenie przygotowania punktu czerpania 

wody, a OSP Motarzyno dostało polecenie zasilenia wodnego innych samochodów, dlatego też 

rozwinęli linię od swojego samochodu, do samochodów PSP. Radna zna stanowisko jednostki 

dotyczące zamieszczenia przeprosin. 

Sołtys Sołectwa Motarzyno U. Rączka zauważyła, że nie była świadkiem, ale Jej mąż będąc 

w OPS-ie usłyszał od mieszkańców, że Pani Sołtys chodząc po mieszkańcach rozpowiada 

nieprawdziwe informacje, że OSP Dębnica Kaszubska przyjechało bez wody i nic nie robią. 

Padły też niecenzuralne słowa odnoszące się do Pana Artura Pudleskiego strażaka OSP Dębnicy 

Kaszubskiej. Nie jest to sprawa Radnej aby zajmować się Rodziną i Jej dziećmi. Takie 

postępowanie jest naruszeniem praw radnego. Ludzie zaczęli opowiadać bzdury. Jej mąż 

wyjaśniał im, że jednostka miała podawać wodę, przygotować punkt czerpania wody. Mieszkańcy 

nie przyjmowali tego do wiadomości, gdyż uważali, że Sołtys, czyli Radna, ma rację i mówi 

prawdę. Jest oburzona taką postawą Radnej. Być może pójdzie z tą sprawą do sądu. 



 

 

Radna J. Lejczak oznajmiła, że jest to nieprawda, nie chodzi po mieszkańcach i nie rozpowiada 

tych informacji. Mieszkańcy w różnych sprawach przychodzą do Niej. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o spokój i pojedyncze wypowiedzi. 

Prezes OSP Dębnica Kaszubska K. Rączka zadała pytanie czy Radna zaprzeczy jakoby użyła 

niecenzuralnych słów do Pana Artura Pudleskiego podczas akcji? 

Radna J. Lejczak zaprzeczyła, jakoby użyła takich słów.  

Prezes OSP Dębnica Kaszubska K. Rączka oświadczyła, że w przypadku braku przeprosin 

jednostka wystąpi do sądu z powództwa cywilnego. 

Sołtys Sołectwa Grabin B. Pawlak zapytała o co chodzi Radnej z sytuacją jaka miała miejsce 

po śmieci jednego z mieszkańców Grabina? Radna mówiła, że na pogrzebie było tylko 10 osób, 

że nie odszukano rodziny zmarłego, nie wywieszono nekrologu. Mieszkaniec był osobą ubogą, 

zajmowała się nią. Była też pod opieką OPS-u. Radna ma do wszystkich pretensje. Słowa padły 

po pogrzebie przy OPS-ie. Opiekowała się przez 2 lata, a Radna twierdzi, że mieszkaniec żył 

w złych warunkach. Mieszkańcy przynosili mu jedzenie, opał. 

Radna J. Lejczak poinformowała, że wracała prosto z pracy i nie było koło OPS-u. Poprosiła 

o niemówienie takich bzdur. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że wypowiadający się znają hierarchię i kroki 

jakie należy podjąć w danej sprawie. 

Radny P. Paczesny zauważył, że nie wszyscy muszą znać się na przepisach i wiedzieć kto zasila, 

a kto podaje wodę. Strażacy szybko się obrażają, nie służy to dobrej współpracy. Drobny konflikt 

powstał na szczeblu rady. Strażacy żądają przeprosin, ale nie tędy droga. Jeżeli chcą przeprosin, to 

należy podjąć zdecydowane kroki i pójść na drogę sądową. Jeżeli sąd tak postanowi, można się 

tego domagać. Nie mogą oczekiwać na sesji takich rzeczy, tylko dlatego, że coś zostało 

powiedziane w zdenerwowaniu i emocjach. Należy porozmawiać po sesji na spokojnie. Rozmowa 

jest w stanie wszystko wyjaśnić i załatwić. Obowiązki na akcji zostały wykonane. Jest to 

dwustronna sprawa. Nie chodzi o to, aby podgrzewać atmosferę. Zwrócił się z pytaniem ilu 

członków liczy jednostka i kto jest w zarządzie jednostki? 

Prezes OSP Dębnica Kaszubska K. Rączka odpowiedziała, że jednostka liczy 26 strażaków, 

w tym 22 jest przeszkolonych. Ona jest prezesem jednostki, naczelnikiem jest Pan Artur Pudelski, 

Skarbnikiem jest Pani Zofia Bajak, Sekretarzem jest Pani Bożena Bajak, Gospodarzem jest Pan 

Robert Karwacki. Wszystko jest dostępne w Krajowym Rejestrze Sądowym. 

Radny P. Paczesny zwrócił uwagę, że można się kłócić, ale może sąd interweniować w takiej 

sprawie. 

Prezes OSP Dębnica Kaszubska K. Rączka oznajmiła, że rozumie emocje podczas pożaru, 

jednak dzień czy dwa dni po nim nadal były rozpowiadane informacje, że jednostka przyjechała 

bez wody. Emocje już dawno opadły. Na akcji była możliwość sprawdzenia zbiornika, gdyż jest 



 

 

to widoczne na komputerze pojazdu i przy zbiorniku. OSP Kusowo przy pobieraniu wody 

zrobiło przelew, gdyż takie są procedury, że zbiornik napełniany jest do momentu przelewu. 

Radna również podniosła głos w tej sprawie, że jednostka wodę marnuje. 

Radna J. Lejczak zadała pytanie do Wójta czy w Krzywani jest zbiornik na cele przeciw 

pożarowe? Zauważyła, że takiego zbiornika nie ma. 

Prezes OSP Dębnica Kaszubska K. Rączka poinformowała, że jest to zbiornik agencyjny, 

a jednostka w stanie wyższej konieczności może korzystać z każdego źródła wody. 

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że każdy miał możliwość wypowiedzi. Na 

komisjach wspólnych odbyła się rozmowa na ten temat, tam wyraził swoje zdanie. 

Zaproponował zakończenie dyskusji w tym temacie. 

Radny P. Paczesny zaproponował zorganizowanie mediacji w tej sprawie. On i Pan 

Przewodniczący mogą być mediatorami. Zasugerował organizację spotkania po sesji 

i przeprowadzenie spokojnej rozmowy. 

Przewodniczący Rady K. Badowski odmówił uczestnictwa w mediacji. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że woda ze zbiornika była wzięta na potrzeby akcji, 

nie jest to zbiornik prywatny. 

Radna J. Lejczak oświadczyła, że podobno tego zbiornika nie ma. Na spotkaniu z Panią Wójt 

zaproponowała, że z funduszu sołeckiego doleje się wodę do niego. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że takich rzeczy nie może wykonać. To są dwa różne 

tematy. Podczas akcji strażacy korzystali ze zbiornika, jest tam woda do użytku. 

Radna J. Lejczak oświadczyła, że udostępniła zbiornik dla strażaków. Mieszkańcy nie mają tam 

dostępu. 

Członek OSP Dębnica Kaszubska R. Karwacki zauważył, że Radna nie udostępniła 

zbiornika. Strażacy musieli przeciąć kłódkę. Zadał pytanie kto w tym zbiorniku hoduje ryby? 

Radna J. Lejczak poinformowała, że do zbiornika wpuszczono czerwone rybki. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zakończył dyskusję w tym temacie. 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

miałby jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń o godzinie 12:04 zamknął obrady 

sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
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